

# Referat

## Generalforsamling i Dansk Bjerg- og Klatreklub 3. september 2020

---

### 1. Valg af dirigent

Bestyrelsen foreslår Søren Gøtzsche.

**Ingen modkandidater, så Søren er valgt.**

Dirigenten konstaterer, at generalforsamlingen er udskudt pga. corona, men da der ikke er nogen, som protesterer, er generalforsamlingen beslutningsdygtig.

---

### 2. Valg af referent

Bestyrelsen foreslår Rune Windfeld.

**Ingen modkandidater, så Rune er valgt.**

---

### 3. Valg af stemmetællere (5 stk)

Fremmødte: 51

Fuldmagter: 41

I alt 92 stemmer

Stemmetællere:

- Ola mattson
  - Hjh
  - Stefan jacobsen
  - Mikael kristiansen
  - Lars hansen
- 

### 4. Bestyrelsens beretning samt beretning fra udvalg nedsat af bestyrelsen eller generalforsamlingen

- Stor bredde i aktiviteter i klubben.
- 2019 var et vildt år.
- Enormt kursusudbud baseret på solide trænerkompetencer.
- Både udendørs aktiviteter og konkurrencer og børn og alpinksport.

- Klippeinstruktører under uddannelse.
- Økonomisk et godt år. Flere penge til greb og rutebyg. Penge til træningsvæg, udretning af kaosvæg, udvikling af træningsfaciliteter, og til udvikling af klatring på Bornholm. Desuden lagt en million til side.
- Aktiviteterne følger af udviklingsplanen for 2018-20. Det meste er lykkedes. Især områderne "sportslig udvikling", udendørs klatring og faciliteter og økonomistyring". Behov for mere arbejde med kommunikation, klubudvikling og deltagelse i klublivet.
- Servicetjek af samarbejde mellem frivillige og ansatte med hjælp fra ekstern konsulent. Forretningsorden for bestyrelsesarbejdet og samarbejde mellem bestyrelse og frivillige.

2020 er egentlig udenfor beretningen om 2019, men alligevel relevant at nævne.

Vi har holdt skindet på næsen under nedlukningen pga. besparelser, hjælpepakker, og fordi medlemmerne har holdt ved.

Vi kører stadig på nedsat blus, og nedprioriterer derfor events osv. – det betyder noget for økonomien, så der er besparet nogle steder på budgettet, og bestyrelsen foreslår at budgettere med et underskud.

Morten vælger at fratræde som formand. Den nye bestyrelse skal vælge en ny formand, når den konstituerer sig.

**Ingen bemærkninger – beretningen er godkendt.**

#### **Beretning fra Bornholmudvalget ved Stefan Jacobsen.**

Bornholmudvalget arbejder for at fremme klatring på Bornholm.

Udvalget består af: Annette Vilen, Kim Moltved, Peter Harremoes, Stefan Jacobsen, Laust Højmark

2019 var et år med stor aktivitet.

300 klatrere på klubture.

Arbejdsweekender med rensning og boltning af ruter.

Udvalget lejer et lokale på Egeløkke – det er målet at etablere en grejbank til udleje.

Udvikling af nyt topo-website: rockclimbing.dk

#### **Trænerudvalget ved Susanne Kähler:**

Ny struktur på børne- og ungdomsklatring med mulighed for op til fire træninger om ugen for de mest ambitiøse.

Flere både voksne og unge på holdene.

Positiv feedback fra udøverne.

Holdene er fyldt op igen efter genåbningen.

Mads Wied ansat til at stå for træner teams. Dette skal føre til yderligere talent- og elitetilbud.

Samarbejde med Team Copenhagen.

Perioden op til corona-nedlukningen bød på virkelig flotte resultater til klubbens unge og voksne, og det bliver spændende at følge udviklingen når konkurrencesæsonen for alvor starter igen.

8 junior DM medaljer til: Daniel Rowold (2), Magnus Hjorth Sierslev (2), Nikoline Öhrstrøm, Laura Nørgaard Hansen, Isabella Nyhuus og Malthe Rønnenfelt

6 senior DM medaljer til: Katrine Salling (2), Natascha Jagd (2) Primula Aalund og Thomas Blaabjerg.  
2 NM guldmedaljer i lead til Nikoline Öhrstrøm (junior) og Primula Aalund (senior), og altså dobbelt DM & NM lead 2019 til Primula Aalund. Stort tillykke alle! Klapsalver fra salen.

**Sikkerhedsudvalget ved Filip Kolasa:**

Stigning i alvorlige ulykker, derfor nedsat sikkerhedsudvalg.  
Udvalget har holdt en række møder.  
Opfordring til at komme med forslag og ideer til at øge sikkerheden.

**Sundholmudvalget ved Niels Riegels:**

Den gamle klatrehal på Sundholm bliver brugt til alpintræning, multipitchtræning, holdtræning.  
Brugt penge på træningsudstyr og vedligehold.  
Også stort frivilligt arbejde i rutebyg og rengøring.

**Trænings- og udstyrsudvalget ved Niels Riegels:**

Vi har fået udrettet kaosvæggene, så de bliver bedre til træning.  
Nye hangboards.

**Ingen bemærkninger – beretningerne er godkendt.**

---

**5. Kassereren forelægger det reviderede regnskab for det forløbne år til godkendelse**

Ved Jan Bønding.  
Jf. regnskab som er lagt op på hjemmesiden.

**Henrik Jessen Hansen:**

Konstaterer, at egenkapitalen væsentligt højere væsentligt højere end før vi skød penge i ny hal.

**Regnskabet er godkendt.**

---

**6. Bestyrelsens forslag til budget samt forslag til kontingent for medlemmer til godkendelse  
bestyrelsen foreslår uændret kontingent**

v. Jan Bønding.  
Jf. budget som er lagt op på hjemmesiden.

Der er et fald i samlede indtægter pga. corona.

Budgetterer med underskud på 587.200 kr. – pga. nedskrivning af udløbne 10-turskort, bliver det samlede resultat 69.423.

**Thomas Eberhardt:**

Hvad er huslejen på amager Bakke, kan det betale sig at bruge penge på det?

**Morten Damkjær:**

Vi betaler noget, men ikke en særligt høj husleje – mit indtryk er, at vi kan få det til at balancere, så vi har en multipitchvæg meget billigt.

**Morten spangsbjerg:**

Der ses en stigning i personaleomkostninger på ca. 500.000 kr. hvorfor?

**Jan Bønding:**

Vi har ansat mere personale.

Noget af det er også trænere

**Morten Damkjær:**

Når der er flere aktiviteter, er der også flere lønomkostninger. En del af lønomkostningen bliver dog dækket af aktiviteterne.

**Thomas Eberhardt:**

Der har været ønske om at udvide åbningstiden – det koster også i løn.

Ikke yderligere bemærkninger.

**Budgettet er godkendt.**

Bestyrelsen foreslår uændret kontingent.

**Dette godkendes.**

---

## 7. Forslag fra bestyrelse eller medlemmer

**Jf. forslag, som er lagt op på hjemmesiden.**

**Note 2:**

Note 2 behandles først, da det er en vedtægtsændring.

Begrundes med at det præciserer, at man melder sig ind i en klub.

**Spørgsmål fra salen:**

Ændrer det ved muligheden for at være medlem af klubben uden at betale for fuld adgang til klatrehallen?

**Morten Damkjær:**

Det ændrer ikke noget.

**Søren Gøtzsche:**

Det nye forslag vil bringe klubbens vedtægter i overensstemmelse med DIF's vedtægter.

Man vil normalt ikke skrive ind i vedtægten, hvilken facilitet, klubben har.

Enighed om at fjerne specifikationen af hvilke faciliteter, der indgår, så der kun står "klatrefaciliteter".

**Følgende formulering godkendes:**

Medlemskab af Dansk Bjerg- og Klatreklub opnås gennem

- indmeldelse og betaling af kontingent med adgang til samtlige klubbens faciliteter

- indmeldelse og betaling af kontingent uden adgang til klubbens klatrefaciliteter  
Stemmeret og valgbarhed på generalforsamlingen opnås efter 3 måneders medlemskab.

#### **Note 1:**

Bestyrelsen ønsker ikke at bruge penge på projektering i den nuværende situation.  
Risikoen er, at det betyder, at udbygningen af hallen ikke bliver til noget.

#### **Henrik Jessen Hansen:**

Jeg synes, det er rettidig omhu.

Lejemålet på Refshaleøen udløber i 2028 – så vi skal have en plan for hvad der skal ske. Det skal ske i næste kommunalbestyrelsesperiode. Det skal der fokus på.

#### **Spørgsmål fra salen:**

Kunne man gennemføre dele af projektet?

#### **Morten Damkjær:**

Det hele hænger lidt sammen – uanset hvad man vil lave, skal der udarbejdes en brandstrategi, som vil koste 200.000 kr.

#### **Forslaget godkendes**

### **Forslag fra medlemmer**

#### **Note 3**

##### **1.**

Morten Spangsbjerg motiverer sit forslag.

Det diskuteres, om den eksisterende app kan bruges.

Driften ønsker ikke yderligere opslag på væggen, da det kan fjerne fokus fra sikkerhedsplakater o.lign.

Søren Gøtzsche foreslår, at forsamlingen henstiller til bestyrelsen, at den skal arbejde på en løsning, men at man ikke lægger sig fast på en bestemt løsning på generalforsamlingen.

Bestyrelsen redegør for dette arbejde på næste generalforsamling.

#### **Dette godkendes af forsamlingen.**

##### **2.**

Driften mener fint det kan lade sig gøre at lave aldersinddelt rangliste.

Mads Wied foreslår, at man laver det i samarbejde med klatreforbundet, så det bliver en national rangliste.

Søren Gøtzsche foreslår, at det vedtages at bestyrelse og udvalg arbejder for at finde en løsning på dette. Evt. i samarbejde med forbundet.

**Dette godkendes af forsamlingen.**

**3.**

Søren Gøtzsche foreslår, at det vedtages, at bestyrelse og udvalg arbejder for at finde en løsning. Evt. i samarbejde med forbundet.

**Dette godkendes af forsamlingen.**

**4.**

Motiveres med at der er for mange klatrere pr. rute.  
Da ændringen allerede er ved at ske, frafalder forslagsstiller.

**Note 4.**

**1.**

Anders Strange motiverer forslaget med at det er usmidigt at skulle tage en test.

**Morten Damkjær:**

Det nuværende krav er, at man er klippeklatreinstruktør 1 eller højere.  
Det er nemt at aføre at klippeklatreinstruktør 1 & 2 er "højere" og også nemt med UIAGM-guider.  
Det er en god ide at lave en "oversættelsesliste" til udenlandske instruktøruddannelser.  
Hvem skal lave den liste? Foreslår, at Anders Strange udarbejder et forslag til en sådan liste og giver til bestyrelsen.

**Anders Strange:**

Fin løsning.

**Det vedtages, at der udarbejdes en oversættelsesliste.**

I forhold til anden del af forslaget:

**Morten Damkjær:**

Det har været helt afgørende i samarbejdet med Fonden Amager Bakke, Copenhill og i dialogen med Force Technologies og myndigheder, at der ikke kommer nogen på væggen, som ikke har gennemgået en test.  
Rent kommunikativt er det et meget stærkt signal.  
Det skal helt sikkert være let at komme til at tage testen, så det skal der ses på.

**Stefan Jacobsen:**

Som en af dem, som står for testen, har jeg set meget erfarne klatrere være usikre på at gøre tingene på den måde, man gør i dag.  
Det kan strømlines meget i forhold til adgang til testen – men det vil ikke være en god ide at droppe testen.

**Søren Gøtzsche:**

Stemningen er, at testen ikke fjernes, men at klubben skal forsøge at gøre adgangen til at komme til at tage testen lettere og smidigere.

**Dette vedtages.**

**Note 5.**

**1.**

Mitchell Jagd motiverer forslaget.

Der bør være flere autobelays i klubben og reserver, så de hele tiden kan være i drift.

Diskussion af forslaget – enighed om, at det er en god ide med flere autobelays. Det vil dog være uhensigtsmæssigt at pålægge driften at placere dem et bestemt sted.

**Forsamlingen er enig om at pålægge bestyrelse og drift, at de skal finde ud af, hvordan der kan opsættes flere autobelays.**

**2.**

**Mitchell Jagd:**

Der er mange brugere af hallen, så det vil være godt at give mulighed for at komme udenfor den nuværende åbningstid.

**Morten Damkjær:**

God ide – driften er allerede i gang med at finde løsninger. Vi skal ikke være forpligtede til at holde åbent, hvis der ikke kommer nogen.

**Der er enighed om, at drift og bestyrelse skal afprøve tidligere åbningstider i weekenden.**

**3.**

Driften er enig i at det skal være muligt for børn fra andre klubber at klatre lead i hallen.

Det kan vi godt finde en løsning på.

**Forslaget vedtages**

**4.**

Der er opbakning til at lave en introvideo.

**Forsamlingen tilkendegiver, at bestyrelse og drift skal lave en introvideo.**

**Forsamlingen tilkendegiver, at bestyrelsen sammen med driften og Mitchell ser på om der er behov for at opdatere sikkerhedsreglerne.**

**5.**

**Bortfalder**

**6.**

**Morten Damkjær:**

Enig i at der skal skabes bedre ventilation.

Vi har fået lov af REDA til at lave vindue. Driften arbejder på en løsning.



**Vedtager at driften arbejder videre med at finde en løsning på bedre ventilation.**

**7.**

**Bortfalder – ikke til afstemning.**

**Forsamlingen henstiller til driften, at sikringstjek prioriteres og at den konkrete praksis fastlægges af driften.**

**8.**

**Mads Wied:**

Det er vigtigt at kunne træne speed på holdene, da det er officiel OL-disciplin.

Det kunne sagtens klares på en enkelt speedrute.

Før corona var der planer om at opgradere speedtræningen.

Henstiller til at fastholde én speedrute til træning.

Den bliver brugt jævnligt af konkurrenceklatrerne.

**Mitchell:**

De bliver ikke brugt tilstrækkeligt til at retfærdiggøre den plads, de bruger.

**Morten Damkjær:**

Gen.fors. bør ikke beslutte at tage et konkurrenceelement ud for de unge.

Bedre at finde den bedste mulige løsning i et udvalg.

**Det besluttes, at fjerne den ene speedrute.**

**9.**

Henstiller til bestyrelsen, at der bliver udarbejdet et adfærdskodeks.

Driften anfører, at der ikke kan opstilles regler for alt, så den konkrete håndhævelse ved floorwalks vil altid indebære et skøn.

Det er klart, at det skal foregå på en ordentlig måde.

Derimod anfører Mitchell Jagd og Morten Spangsbjerg, at de har oplevet at blive irettesat for ting, som ikke står i et regelsæt.

**Forslaget kommer ikke til afstemning, men regler for adfærd vil blive en del af introduktionsvideoen, som er besluttet.**

**10.**

**Det vedtages, at bestyrelse, drift og relevant udvalg ser på at lave ulykkesrapporter og inddrager viden fra klatreforbundet.**

**Note 6.**

1.

**Forslagsstiller er ikke til stede – forslaget bringes ikke til afstemning.**

2.

Forslagsstiller er ikke til stede.

Søren Gøtzsche:

Åbningstider er normalt ikke en beslutning, som tages på en generalforsamling.

**Camilla Reinbothe:**

Vi planlagde at holde morgenåbent hver onsdag før coronanedlukningen. Onsdag valgtes på baggrund af en afstemning, som løb over en måned.

**Morten Damkjær:**

Det bør besluttes af driften.

**Forsamlingen vedtager, at driften skal undersøge, hvor mange dage og hvilke dage, der bør holdes morgenåbent.**

---

## **8. Valg til bestyrelsen**

**a. Tre medlemmer af bestyrelsen er på valg:**

- Martin Harss (villig til genvalg)
- Diana Ramsgaard Sørensen (villig til genvalg)
- Susanne Kähler (ikke villig til genvalg)
- Niels Riegels udtræder af Bestyrelsen

Den øvrige bestyrelse er ikke på valg:

- Morten Damkjær
- Jan Bønding
- Filip Kolasa
- Peter Maul er villig til at fortsætte som suppleant
- Josefine Randing genopstiller ikke som suppleant

Der er to til fire kandidater, som skal vælges.

Forslag til yderligere medlemmer af bestyrelsen?

**Morten Spangsbjerg stiller op**

**Mitchell Jagd stiller op**

Kandidaterne præsenterer sig.

**Der er fire kandidater til fire pladser, så følgende er valgt:**

**Martin Harss**  
**Diana Ramsgaard Sørensen**  
**Mitchell Jagd**  
**Morten Spangsbjerg**  
**Morten Damkjær**  
**Jan Bønding**  
**Filip Kolasa**

**Suppleanter:**  
**Peter Maul**  
**Vacance**

Mads Wied:  
Foreslår at vi finder en repræsentant for ungdomsholdene som suppleant.

Der er enighed om, at det vil være en god ide at gøre dette i fremtiden.

---

#### **9. Valg af revisor**

**Jan bønding:**  
Foreslår genvalg af Rene Jacobsen.

**Dette vedtages.**

---

#### **10. Valg til bestyrelse i Refshaleøens klatrehal samt godkendelse af regnskab i foreningen**

Henrik Jessen Hansen er formand  
Jan bønding er villig til genvalg  
Steen muntzberg ønsker at træde ud  
Ola mattson foreslås, og Ola modtager valg.

Bestyrelsen ser herefter således ud:

**Henrik Jessen Hansen**  
**Jan Bønding**  
**Ola Mattson**

**Regnskabet godkendes.**

---

#### **11. Eventuelt**

Forsamlingen klapper ad den afgangende formand Morten Damkjær.

**Morten Damkjær:**

Vi skal sige tak til de to medlemmer af bestyrelse, som holder op: Susanne og Niels. Susanne har drevet en stor udvikling på trænerområdet med fantastiske resultater.

Niels har stået for foreningssynspunktet og for de frivilliges synspunkt og har prioriteret medlemsinvolvering i alt det arbejde han har stået i spidsen for i klubben. Det er den arbejds måde, der har været inspirationen, til de høringsudvalg klubben vil etablere på en række områder.

**Dirigenten hæver generalforsamlingen.**